
 

 

 
   

 
Spørgsmål om politik ang. indkøb af turbokyllinger  

 

Kære Gorm 

På baggrund af en henvendelse har du den 14. februar 2025 stillet 
følgende spørgsmål til forvaltningen om politik ang. indkøb af 
turbokyllinger: 

1. Køber København turbo-kyllinger? 

2. Udelukker BUF og Københavns Kommunes nuværende 

indkøbspolitik køb af turbo-kyllinger? 

3. Hvis der købes turbokyllinger eller det ikke er udelukket at gøre det, 

vil jeg gerne vide, hvordan et forbud mod indkøb af turbokyllinger 

kan se ud og sættes i værk. 
 
 

Besvarelse 

Ad1 - Køber København turbo-kyllinger? 
 
På baggrund af det nuværende datagrundlag kan forvaltningen ikke 
afvise, at Københavns Kommune indkøber turbokyllinger. 
 
 
Ad2 - Udelukker BUF og Københavns Kommunes nuværende 

indkøbspolitik køb af turbo-kyllinger? 
 
Den gældende indkøbspolitik i Københavns Kommune udelukker ikke 
køb af turbokyllinger. 
 
 
Ad3 - Hvis der købes turbokyllinger eller det ikke er udelukket at gøre det, 

vil jeg gerne vide, hvordan et forbud mod indkøb af turbokyllinger kan se 

ud og sættes i værk. 
 
Der eksisterer på nuværende tidspunkt ikke en politik, der forbyder 
indkøb af turbokyllinger i Københavns Kommune. For at indføre et 
sådant forbud kræves en politisk beslutning om, at alt kyllingekød skal 
have mindst ét Dyrevelfærdshjerte. 
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En sådan politisk beslutning forventes at øge omkostningerne ved 
samme forbrug af kyllingekød, og der skal derfor tages stilling til, om 
der skal afsættes flere midler til området. 
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